
A Duna-parton nőtt fel
Kőhalmi Emese, a fiatal
gödi kajakos tehetség

Kiváló sikereket ért el az idén nyáron 
a gödi sportoló, aki még csak húszévesen máris felnőtt 

világ- és Európa-bajnok kajakos. (4-5. oldal)
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II. ÉVFOLYAM, 10. SZÁM, 
2022. NOVEMBER

A sport, a jótékonyság
és a zöld szemlélet
városunkban összeforrt
A Gödi Lokálpatrióták Egyesület második al
kalommal szervezte meg nemzeti ünnepün
kön az Iván Kovács László emléktúrát és terep
futási sportnapot hét és tizennégy kilométeres 
távon. A rendezvényen részt vett Kammerer 
Zoltán olimpiai bajnokunk is. (6-7. oldal)

Megkezdett beruházásaink
továbbra is a tervezett
ütemterv szerint haladnak
Mindent megteszünk annak érdekében, hogy 
aki itt szeretne élni, gyermeket nevelni, annak 
minden lehetőséget megteremtsünk mindeh
hez – mondta el a lapunknak adott interjúban 
Tuzson Bence, városunk és térségünk ország
gyűlési képviselője. (10-11. oldal)

Zöld sztrádák: Gödön 
készült a rangos
mezőnyben díjazott fotó
Több kategóriában is rangos díjakkal ismer
ték el a gödi Potyó Imre fotóművészi mun
kásságát a naturArt által most harmincadik 
alkalommal kiírt Az Év Természetfotósa pá
lyázatán. (14. oldal)

A gödi Szalai Attilának 
továbbra is biztos helye
van a válogatottban
Marco Rossi szövetségi kapitány az előttünk 
álló időszakban is számít a Fenerbahçe védő
jére, aki karrierje során az idén engedett elő
ször betekintést sportolói és magánéletébe 
egy róla készült háromrészes dokumen
tumfilmben. (16-17. oldal)

Már fűtenek a Búzaszem
iskola most elkészült
új cserépkályhájával
December 4én tartják meg az iskola immár ha
gyományos Adventi Vásárát, amelyre minőségi 
kézműves termékekkel, forralt borral, teával, 
karácsonyi sütikkel, sült kolbásszal, Mesesarok
kal, Mikakoncerttel és kézműves játszóházzal 
várják a gödieket. (9. oldal)



A TÜKÖRKÉP GALÉRIÁJA

Őrtüzek gyúltak
Őrtűz lobbant Gödön is a Székely Autonómia Napján, október 30-án, a Gödön Élő 

Erdélyiek és Szimpatizánsok Baráti Körének szervezésében.



Gödi helyek 
vonzásában

Amikor közlekedünk a városban, ügyeket intézünk, vagy éppenséggel csak a munkánk miatt kell itt 
helyben útra kelnünk, mindig elhaladunk olyan helyszínek mellett, amelyek valamikor valamiért kü
lönleges jelentőséggel bírtak számunkra. Hogy csak egy példát említsek, olyan különleges pillanatok
ra, érzésekre gondolok, amelyek akkor járják át az embert, amikor elhalad egykori iskolája mellett, és 
bár a ballagás óta, már évek óta nem lépte át az intézmény küszöbét, mégis megdobogtatja a szívét a 
helyszín, az ide kötődő emlékek és az ezekhez társított érzések.

Egy barátommal beszélgettünk a minap ilyen gödi helyszínekről, és azért kötöttünk ki végül is az 
egykori iskoláink témájánál – és az ezzel járó elmaradhatatlan nosztalgiázásnál –, mert épp arról 
mesélt, hogy milyen furcsa volt neki most, az idén ősszel immár szülőként visszatérni egykori iskolá
jába. Elsős gyermekével. Fiatal apukaként. Ő beszélt arról is, hogy mióta végzett, eddig is kellemes 
érzések fogták el, akárhányszor elhaladt a suli utcájában, mindig élénken bámészkodott, kíváncsis
kodott, mi van az épületben még mindig a régi helyen, ahogy kisdiákként egykor megszokta, és mi 
változott meg odabent az időközben eltelt évek alatt.

Az ott eltöltött nyolc év nemcsak nagy általánosságban, mondhatni közhelyesen volt meghatáro
zó számára, hanem azok az utcák, azok a falak, azok a kertek, amelyek mellett éveken át naponta el
haladt, meghatározták számára az otthonos környezetet is. Barátom hosszasan beszélt arról is, hogy 
ha a város utcaképére gondol, akkor neki elsőként mindig ezek az utcák jutnak az eszébe: azok a jár
dák, amelyeken naponta iskolába ment, ahol szaladgáltak a környékbeli osztálytársakkal, akikkel egy 
irányban indultak haza, és néha bicikliztek is, amikor kerékpárral indultak reggel suliba. Számára ez 
Göd mikroközössége – mondta végül.

Igyekeztem csatlakozni a témához, ezért végiggondoltam, nekem vannake olyan helyek „itt
hon”, városunkban, amelyekhez ennyire kötődnék. Igen, persze, nekem is fontos volt az iskolám, az 
osztályom, a tantermünk, de ilyen élénk kötődésekről nem tudtam beszámolni ebben a beszélgetés
ben. Nekem sokkal inkább a Homoksziget, illetve a nyári Dunapart jutott az eszembe, a véget nem 
érő csónakázások, illetve az a pillanat, amikor megtanultam evezni.

A Dunapartunk nemcsak nyáron csodálatos… Persze, soksok élmény köt bennünket hozzá a 
legmelegebb évszakból, de én ezt elsősorban a strandolás és ezzel járó szórakozás, a nyári szünet 
gyermeki örömeinek számlájára írom, a család és a barátok miatt, akikkel rendszeresen lejártunk 
oda. Igen ám, de amikor aztán már a strandtörölközők és a fürdőruhák otthon maradtak, akkor is 
rendszeresen lejártunk a Dunához, sétálgattunk, beszélgettünk, meg persze sportolni még ilyenkor 
is tudtunk. Kerítettünk egy labdát, amit lehetett passzolgatni vagy éppen rögtönzött meccseket ját
szani a világ legfontosabb kupájában, a mi különleges bajnokságunkban.

Később aztán nem sokkal ugyan, de néhány évvel mégiscsak érettebben, a természet csodálatos 
őszi színeire is rácsodálkoztunk. Nincs is annyi szín és árnyalat a világon, amennyit ilyenkor itt látni 
lehet – mondogatta rendszeresen a fent említett barátom, aki ma már komoly apukaként jár be – is
mét – az iskolába. Immár nyugodtan nézelődhet újra és miközben kisfiára vár, felmérheti azt is, hogy 
mi változott meg az időközben eltelt évek alatt. 

Mindannyiunknak megvannak az ilyen nosztalgikus helyei a városban, amelyekhez kötődünk 
gyermekkori emlékeink, élményeink, érzéseink alapján.

Az ősz pedig színeivel az idén is megmutatta Gödön, hogy csodákra képes. 

Csabai Márk
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Egy gödi lány 
Európa 

és a világ élén
Kiváló sikereket ért el az idén nyáron a gödi Kőhalmi Emese, aki még csak húszévesen máris 

felnőtt világ- és Európa-bajnok kajakos, de kiválóan szerepelt a hazai rendezésű 
korosztályos, U23-as és ifjúsági kajak-kenu világbajnokságon is, Szegeden, ahol K1-ben ezer 

és ötezer méteren is világbajnoki címet szerzett. Ugyanekkor párosban, a nála egy évvel 
fiatalabb Rendessy Eszterrel nagyszerűen lapátolva a kajak kettesek ezerméteres versenyében 

is kiharcolta helyét a dobogó legfelsőbb fokán. A vele készült interjúnkban nemcsak 
a gödi kötődéseiről és a pályafutásának kezdeteiről, de további terveiről és a felkészülés 

izgalmáról is kérdeztük.

A HÓNAP ARCA 

– Mit jelent az Ön számára Göd?
– Hároméves voltam, amikor Gödre költöztünk Budapest 
belvárosából. Kisgyermekként sokat betegeskedtem a pesti 
légszennyezettség miatt, ezért azt javasolták az orvosok, 
hogy nézzünk körül vidéken, ahol sokkal jobb a levegő. Anyá
ék pedig nem is gondolkodtak ezen túl sokat, hanem azonnal 
elkezdtek nézelődni, és így találtak Felsőgödön egy üres tel
ket, ami egyből megtetszett nekik. Azóta itt élünk, Göd szá
momra nemcsak a jó levegőt, hanem az egészséget is jelenti, 

hiszen itt jöttem helyre teljesen a gyermekkori betegeskedé
sem után.
– Milyen élményeket adott a város kisgyermekként?
– Emlékszem arra a napra, amikor lementünk a Dunapartra és 
ott tanultam meg biciklizni. Ez nagyon megmaradt bennem, 
mert közben néhány villanyoszlopnak és egy néninek is sike
rült nekiütköznöm, ezt sosem felejtem el. Rendszeresen lejár
tunk a Dunapartra, amikor csak tehettük, és tényleg mindig 
hatalmas élményeket tartogattak számomra ezek az alkalmak.
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– Ez befolyásolta a vízhez való kötődésben is?
– Nemcsak ez, a nagypapám ugyanis csónaképítő volt, ő elég kö
zel állt a vízhez, és a munkáján kívül sportolt, kenuzott is. De ter
mészetesen befolyásolt ez is, meg persze az is, hogy gyakorlatilag 
a Dunaparton nőttem fel. Ott sétáltunk egyszer anyával, amikor 
megláttuk a kajakosokat, és akkor nagyon megtetszett ez a sport. 
Így kezdődött az egész… A Duna szeretete egészen kicsi korom 
óta mindig megvolt bennem.
– Melyik volt az első nagyobb siker, ami után már érezte, hogy jól 
választott, amikor a kajakozás mellett döntött?
– A kezdetekben még talán arra voltam a legbüszkébb, amikor ki
lencévesen sikerült megszereznem az első országos bajnoki címe
met az eggyel idősebb korosztályban, mert akkor még nem volt 
saját korosztályom. Hatalmas öröm volt a számomra, és tulajdon
képpen senki sem számított egy ilyen sikerre. Ez egy maraton ver
seny volt, és tényleg ez volt az első komolyabb eredményem.
– Melyik a kedvenc versenyszáma?
– Nagyon közel állnak a szívemhez a hosszabb távok, nagyon sze
retem a maratont és az ezer métert, de most már szerencsére 
egyre jobban érzem magam rövidebb pályán is, ötszáz méteren. 
Ez az olimpiai szám, ehhez kell igazodni, és lassan kezdem meg
szokni. Úgy érzem, hogy most már ez is közel áll hozzám.
– Az olimpiát említette… Cél lehet a kijutás az ötkarikás játékokra?
– Női kajakban az ötszáz méter az olimpiai szám, egyesben, pá
rosban és négyesben is, tehát általában erre koncentrálunk. Sze
rencsére egyre jobban megy. Szerintem minden sportolónak van 
olyan álma, hogy kijusson egyszer egy olimpiára, nem hiszem, 
hogy ez valamiféle különlegesség lenne nálam. Két év múlva lesz 
a következő olimpia, én addig is folyamatosan a következő célra 
koncentrálok, vagyis mindig a következő versenyre, és aztán 
majd meglátjuk.
– Az olyan nagyobb sikerek, mint amilyeneket az idén nyáron elért, 
mennyiben vannak hatással a napi munkára, az edzések megszo-
kott rutinjára?
– Igazából szerintem az én napi rutinom az már jó ideje változat
lan: reggel felkelek, edzés, utána bemegyek a suliba, délután 
megint edzés, aztán pedig hazamegyek. Jó ideje már, hogy folya
matosan így néznek ki a napjaim, bár igyekszem ezt olykor válto
zatosabbá tenni, elmegyek anyáékkal ideoda, és ők is segítenek 
mindenben, amiben csak tudnak.
– Napi több edzéssel számolva ez egészen megterhelőnek tűnhet… Ho-
gyan lehet ezt az iskolával és más kötelezettségekkel összeegyeztetni?
– Most az ELTEre járok, edzőnek tanulok. Azért gondoltam pont 
erre a szakra, mert az itt megszerzett tudást tudnám hasznosítani 
a sportpályafutásom során is. Szerencsére az egyetem lehetővé 
tette számomra, hogy egyéni tanrend szerint tanuljak, a tanárok 
is sokkal engedékenyebbek, de igyekszem bejárni, amikor csak 
tudok. Most kezdtem az egyetemet, még csak most fog majd kide
rülni, hogyan tudom teljesíteni a tanévet, az lenne a fontos, hogy a 
vizsgáimon majd megfelelő eredményt érjek el. Már a gimnázi
umban is egyéni tanrendem volt, ami nagyon sokat jelent, ott is 
mindenben segítettek a tanáraim, és jól sikerült az érettségim is.
– Hol van, mit csinál, amikor akad egy kis szabadideje és otthon van 
Gödön?
– A családom életében a Dunapart meghatározó, esténként is ki 
szoktunk menni sétálni, ha megtehetjük. Annyira szeretjük, és 
olyan sokszor lejárunk oda, hogy ez tulajdonképpen már egy be
vett családi program nálunk. Máskor meg biciklivel járjuk körbe 
az egész várost. A sport miatt ügyelnem kell az étkezésre is, de 
rendszeresen eljárunk a Don Papa étterembe, ez igazából a törzs
helyünk, nagyon szeretjük és nagyon kedvesek ott az emberek.
– Az még nem jutott eszébe, hogy a Dunán menjen be Gödről az edzésre?
– De igen, gondolkodtunk már rajta, csak hát ott van a zsilip, ami egy 
kicsit megnehezítené a dolgot. De gondoltam már arra, hogy egyszer 
le kellene evezni. Amikor még Újpesten edzettünk, akkor előfordult, 
hogy feleveztünk Gödig, nagyon izgalmas volt, amikor azt mondhat
tam a többieknek, hogy „itt lakok, öt percnyi sétára innen”.

– Az idén nyáron halmozta a sikereket. Hogyan tekint előre a most 
elért eredmények után?
– Nagyon elégedett vagyok, különösen akkor, ha figyelembe ve
szem azt is, hogy most érettségiztem, és pont azon a héten volt a 
válogató is, az egy nagyon húzós időszak volt. Ehhez képest na
gyon jól sikerültek a nyári versenyek, mindenképp szeretnék 
majd a rövidebb versenytávon is előrelépni, ez a célom jövőre. Az 
edzőimmel ilyenkor mindig leülünk megbeszélni, hogy mire ké
szülünk, ők is próbálnak minket az ötszáz méter felé terelni. Ne
kik megvannak az elképzeléseik arról, hogyan kellene felkészül
ni, így követjük ezt a tervet. Jövőre is először a válogatókon kell 
nagyon jól teljesíteni, ami a legfontosabb, aztán pedig ki lehet 
jutni a felnőtt világbajnokságra, az Európabajnokságra, és per
sze még az U23as nemzetközi versenyek is hátra vannak, azokat 
sem szeretném mellőzni, sőt, igazából még mindig az az én kor
osztályom. Nagyon jó érzés az, ha a világ legjobbja lehetek a saját 
korosztályomban, de ugyanakkor mégis más, ha a felnőtt me
zőnyben sikerül a legjobbként szerepelni.
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Emlékezés, sport 
jótékonyság és 

környezetvédelem
A Gödi Lokálpatrióták Egyesület az idén immár második alkalommal szervezte meg nemzeti 

ünnepünkön, október 23-án az Iván Kovács László emléktúrát és terepfutási sportnapot hét és 
tizennégy kilométeres távon. Az esemény fő célja a Göd ötvenhatos hőse előtti tisztelgés, vagyis 

az, hogy Iván Kovács László neve és sorsa a gödiek előtt egyre ismertebbé váljon. Ezt szolgálta az 
erdei túraútvonalon felállított ismeretterjesztő tábla is, amely bemutatja Iván Kovács László életét, 

valamint a Topolyás erdő turistatérképét és jellemző növényeit.

NAGY SIKERREL TARTOTTÁK MEG A MÁSODIK IVÁN KOVÁCS LÁSZLÓ 
EMLÉKTÚRÁT ÉS TEREPFUTÁST

Az emléktúra programjának jelentős eleme a sport, a jótékony
ság és a zöld szemlélet is. A nevezési adományokat az idén is a 
Búzaszem iskola tornatermére gyűjtötték, hiszen az épület még 
nincs készen. A tornaterem nemcsak a tanulók tornaóráinak és 
néptáncoktatásának biztosít majd helyszínt, de más gödi kultu
rális eseményeknek helyt ad majd, ha elkészül.

A rendezvény a környezetért is igyekezett tenni. A szervezők 
a túra útvonalán az idén is összeszedték az illegálisan lerakott 
hulladékot, a csaknem ötszáz nevező pedig útközben szemetet is 
gyűjthetett, ehhez a zsákokat ugyancsak biztosították számukra. 
Az összegyűjtött szemetet a célban lehetett leadni.

A hét kilométeres túra most is a Topolyás erdőben zajlott, de 
a tizennégy kilométeres távon indulók a golfpályát is bejárták. A 
szép, napos időjárás sokakat sarkalt arra, hogy a helyszínen ne
vezzenek. Csaknem ötszázan döntöttek aznap a sport, a jóté
konyság és az emlékezet mellett, így vágva neki a távoknak. Idős 
és fiatal sportolók, túrázók, családok érkeztek a helyszínre gyer
mekeikkel. Szinte teljes létszámban vettek rész a rendezvényen a 
gödi kajakos gyerekek és az edzőik is. A távot olyan ismert sze
mélyiségek is teljesítették, mint olimpiai bajnokunk, Kammerer 

Zoltán, valamint Horváth Szilárd és Gajdos Tamás tévés műsor
vezetők, akik részvételükkel emelték az esemény ragját.

A szervezők ezúton is köszönetet mondanak a Pest megyei 
önkormányzatnak és az ÚjHáz Centrum Piramis Építőház Kft.
nek, amelyek az idén is jelentős és fontos támogatással járultak 
hozzá az emléktúra sikeréhez. Mellettük számos más gödi cég
ajánlott fel soksok tombolaajándékot. A sorsoláson a rajtszámá
val minden induló automatikusan részt vett.

A Gödi Lokálpatrióták Egyesület tagsága bízik abban, hogy 
nem csak az ilyen rendezvényeken és ünnepnapokon, de más al
kalmakkor is egyre népszerűbbé válik majd a helyiek körében 
városunk kirándulóhelye, és egyre többen egyre rendszereseb
ben látogatnak majd el a Topolyás erdőbe, hogy gyönyörködje
nek a gödi erdő szépségében.

Iván Kovács László életéről és az emléktúráról 
további részleteket a Gödi Lokálpatrióták 
Egyesület honlapján, illetve a mellékelt 
QR-kódot beolvasva találhatnak olvasóink.

GÖDÖN TÖRTÉNT
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Iván Kovács László (1930–1957) Budapesten az 1955/1956os tan
évben beiratkozott a TIT által szervezett József Attila Sza
badegyetemre, ahol filozófia, zene és művészettörténetet ta
nult, ezért albérleti szobát vett ki a Paulay Ede utcában. Napilapot 
„csak alkalmilag” olvasott, leggyakrabban a sportújságot vásárol
ta. Az alsógödi strandon összebarátkozott egyetemi hallgatókkal 
és tisztviselőkkel, akikkel a forradalmat megelőzően már rend
szeresen összejártak és politikai kérdésekről vitatkoztak. Ezek a 
viták csak fokozták a diktatúrával szembeni ellenszenvét.

Amikor október 23án Iván Kovács László meglátta a felvonu
lást, sírt a meghatottságtól, háromnegyed négy körül csatlako
zott a menethez a BajcsyZsilinszky úton. A jogi kar hallgatóival 
ment a Bem térre, ahol már olvasták a MEFESZ által összeállított 
tizenhat pontot. Innen a Parlament elé ment, majd később, ami
kor a tömeg kettévált, ő a Sztálinszoborhoz indult. Itt értesült 
arról, hogy a rádiónál a követeléseket beolvastatni akaró tömeg
gel szemben az ÁVH könnyfakasztó gránátokat használt. A szo
bor ledöntését végignézte, majd utána ő is a rádióhoz ment. A 
tömegben rengeteg rémhírt hallott, már tizennégy halottról be
széltek. A rádió előtt küldöttséget szerveztek, az egyik egyete
mista hívta őt is, hogy menjen velük. A rádióba bejutó küldöttség 
tagjaként fejetlenséget tapasztalt, s később úgy emlékezett, hogy 
„az egyik elvtársnő telefonon beszélt a pártközponttal, és utasí
tást kért, amire Apró elvtárs állítólag azt mondta, hogy ha a tö
meg fél órán belül nem hagyja el az utcát, lőjenek közéjük. Ez kb. 
1112 óra körül lehetett.”

Ezt követően Iván Kovács is fegyvert ragadott, ekkor már a 
Kálvin téren osztogatták a fegyvereket és a lőszert. Azért „fogtam 
fegyvert, mert nem akartam éhezni és éhezni látni másokat, nem 
akartam 600–800 forintos fizetéseket sem. Jogot akartam min
denkinek, mindenki számára – igazi egyenlőséget.” Egy hadnagy 
vezetésével a hátsó ajtón bementek a múzeumba, és egész éjjel az 
első emeleti ablakból két géppisztollyal és harminc karabéllyal 
lőtték a rádiót, illetve viszonozták a tüzet egészen hajnalig. Iván 
Kovács László egy kispuskával harcolt, ám az elromlott, s kifogy
tak a lőszerből is, a rádió ostroma pedig véget ért, ezért feladták 
a múzeumot. Hazament reggelizni, majd miután egy nőtől le
ventepuskát kért, mintegy harminc társával ismét a múzeumhoz 
ment, ahol azonban már katonákat találtak, akik lefegyverezték 
őket. Délután egykor mindenkit elengedtek, Iván Kovács László 
ekkor ismerte meg a piliscsabai gépesített ezred parancsnokát, 
Solymosi János ezredest és politikai helyettesét, Popovics Ernő 

századost. Iván Kovács délután a Kilián laktanya környékén járt, 
majd estefelé a Corvin mozihoz ment, ahol a parancsnokot ke
reste, mivel csatlakozni kívánt a harcolókhoz.

A forradalom alatt a leghevesebb harcok a főváros belső kerü
leteiben folytak. A Corvin köz közelében, a VIII. és IX. kerületben 
mintegy harminchárom kisebb fegyveres csoport működött, 
ezek közül általában tizenhatot sorolnak a történészek a corvi
nistákhoz. A felkelőcsoportok önállóan, saját választott parancs
nokaik vezetésével tevékenykedtek, ám természetesen létezett 
egyfajta laza együttműködés közöttük. A Corvin közi parancsno
kok irányítása alá 29én már körülbelül 10001200 fő tartozott. A 
Corvin köz fekvése harcászati szempontból nagyon kedvező volt 
– nehezen lehetett megközelíteni –, s előnyére szolgált az ott ta
lálható benzinkút, valamint a Práter utcai iskola alagsorában 
lévő menza. Az előbbi a páncélosok felgyújtásához szükséges 
benzines palackok töltése, az utóbbi pedig a forradalmárok ellá
tása miatt volt fontos. A Corvin közből irányított csoportok tevé
kenysége alapvetően az Üllői út, Nagykörút, Práter utca, Nap 
utca és Kisfaludy utca közötti területre terjedt ki.

Az emléktúra névadójáról
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OKTATÁS ÉS NEVELÉS

Három újabb 
tévékészüléket kapott 

a Németh László 
általános iskola

Immár a Gödi Németh László Általános Iskola és Alapfokú Művé
szeti Iskola kilenc új tantermének mindegyikében használhat
nak Led tévékészülékeket az oktatóinevelői munkában, ugyanis 
november elején három újabb ilyen berendezést kapott az intéz
mény a Ne Dobd Ki Alapítványtól.

A Németh László általános iskola korábban azzal a kéréssel 
kereste meg az alapítványt, hogy az új épületének tantermeibe 

szeretnének egyegy ledes tévékészüléket, amit a falra szerelve 
használnának. A kért mennyiségből hat darab száz centiméteres 
led tévét szeptember 13án adtak át az intézménynek.

A Ne Dobd Ki Alapítvány és Ellenbacher Attila november 7én 
újabb három készüléket adományozott az iskolának, így most 
már mind a kilenc új tanteremben a falra szerelhették a berende
zéseket. 

Az idei tanév elején a Gödi Szivárvány Bölcsőde, a Kastély Óvo
da, a Kincsem óvoda, a Huzella Tivadar Két Tanítási Nyelvű Ál
talános Iskola és a Gödi Németh László Általános Iskola és Alap
fokú Művészeti Iskola vezetői átvették a súlyos allergiás tünetek 
kezelésére szolgáló azonnali, életmentő Epipen injekciókat, így 
az mindegyik tagegységben megtalálható. Három gödi gyer
mekorvos felügyeletével megismerkedhettek annak működési 
elvével, az intézményvezetők pedig továbbadták a pedagógu
soknak a szükséges tudást, így, ha használni kellene, a segítség 
azonnal kéznél van. Bízunk benne, hogy az injekciók gyakorlati 
alkalmazására nem lesz szükség, de ennyivel is felkészültebbek
ké váltak a gödi intézmények pedagógusai, a kisdiákok pedig 
sokkal nagyobb biztonságban vannak az intézményekben.

A gyermekek biztonsága érdekében

Az ajándékokat Bajkó Ildikó igazgató vette át Ellenbacher Attilától

Az idén áprilisban egy új ökotanteremmel is bővült a Németh László általános iskola
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Új cserépkályha épült 
a Búzaszem iskolában

AZ INTÉZMÉNYBEN, AMELY DECEMBER ELEJÉN ADVENTI VÁSÁRRA VÁRJA 
A GÖDIEKET, MÁR ELKEZDŐDTEK A MESTERKURZUSOK TÖBB HANGSZEREN IS

Elkészült a gödi Búzaszem iskola új, látványos cserépkályhája, amit a Fecskemen
ce két szakembere, Kohut József és Pozsonyi Zsombor épített meg az intézmény
ben. A két kemence és cserépkályhaépítő mester hagyományos módszereket al
kalmaz a munkájában, aminek mostantól az itt tanuló diákok is hasznát láthatják. 

Az iskola időközben közölte, hogy a tanári karának átlagéletkora negyven év, 
ami lényegesen alacsonyabb, mint a magyar országos átlag. Mint írták: „A Búza
szemben szépen ötvöződik a tapasztalat és a lendület. Számos pályakezdő munka
társunk mellett persze a régebb óta fiatalok is nagy tetterővel alakítják életünket.”

Az intézményben már megkezdődtek a duda, citera, tekerő és furulya mester
kurzusok Juhász Kitti, Bese Botond, Hegedűs István és Szerényi Béla vezetésével, 
hamarosan pedig indul a koboz mesterkurzus is.

December 4én tartják meg az iskola immár hagyományos Adventi Vásárát, 
amelyre minőségi kézműves termékekkel, forralt borral, teával, karácsonyi sütik
kel, sült kolbásszal, Mesesarokkal, Mikakoncerttel és kézműves játszóházzal vár
ják a gödieket.
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Az összes megkezdett 
beruházásunk 

a tervezett ütemben 
halad

Megkezdődött a nyugdíjprémium és a nyugdíj-kiegészítés folyósítása, ami nagy segítséget jelent itt 
helyben is minden érintettnek – mondta a lapunknak adott interjúban Tuzson Bence, városunk és 

térségünk országgyűlési képviselője, aki felhívta a figyelmet arra is, hogy havi száznyolcvanegyezer 
forintnyi támogatást adnak minden magyar család rezsiszámlájához az egész Európában jelentősen 

növekvő energiaárak idején is. Az élelmiszerár-stoppal védett termékek körét pedig nemrég az 
étkezési burgonyára és a friss tojásra is kiterjesztették. Ugyancsak a családok érdekét szolgálja, 
hogy a rendszerhasználati díj nem emelkedhet a lakossági fogyasztók számára a jövő évben sem. 

Mint mondta, Göd azért is van különleges helyzetben, mert a szankciós infláció által okozott nehéz-
ségek ellenére is képesek vagyunk továbbfejlődni, amit mi sem bizonyít jobban, mint az, hogy 

folyamatosak az iskolai beruházások, nemcsak a Németh László általános iskolát bővítettük kilenc 
tanteremmel és egy ökotanteremmel, hanem a Búzaszem iskola tornatermének megépítésével a 

város egy új közösségi térrel is gazdagabb lesz – részletezte a képviselő.

TUZSON BENCE: A KÖZÖS MUNKÁNKBAN MINDIG AZ 
A LEGFONTOSABB, HOGY MEGTEREMTSÜK A VÁROS 

LAKÓINAK MINDAZT, AMIVEL MÉG JOBBÁ ÉS BIZTONSÁGOSABBÁ 
TEHETJÜK A MINDENNAPJAIKAT

– Sokan aggódnak, hogy az egész Európában tapasztalható energia-
válság és a szankciós infláció miatt veszélybe kerülhetnek a megkez-
dett beruházások. Mi a helyzet itt nálunk Gödön?
–  Jól haladnak az építkezések, és az elhibázott brüsszeli szankciók 
miatti nehéz helyzetben is az összes megkezdett beruházásunk 
térségünk minden településén az előre jelzett ütemterv szerint va
lósul meg. A közös munkánkban mindig az a legfontosabb szá
munkra, hogy megteremtsük mindazt a helyieknek, Göd lakossá
gának, amivel még jobbá és biztonságosabbá tudjuk tenni a 
mindennapjaikat. Engedje meg, hogy példaként említsem a Né
meth László általános iskolát, amelynek kilenc új tanterme mellett 
az idén felavattuk az új ökotantermét is. A Búzaszem általános is
kolában folyamatban van az új tormaterem építése, ami azért is 
fontos, mert nemcsak a testnevelésórák mellett Göd egy újabb je
lentős közösségi teret, rendezvényhelyszínt is kap.
– Városunkban több infrastrukturális beruházás is elkezdődött. Ön 
miben látja ezek jelentőségét?
– A város szempontjából nagy jelentősége van annak, hogy a Pest 
megyei pályázati keretekből sikerült támogatást nyerni több beru
házásra is. Ennek köszönhetően építjük meg a járdát a Nemeské
riKiss Miklós úton a Rómaiak útjától a Gumiszervizig terjedő 
szakaszon, és kiépítjük a csapadékvízelvezetését is. Ugyancsak 
Pest megyei forrásokból újítjuk fel az utat és a járdát az Alkotmány 
utcában, amire hatvanhárommillió forintos támogatást nyert el a 
város. Felújítjuk a Duna út térkő burkolatú járdáját is, ami azért is 

fontos, mert ezen az útszakaszon jelentős a gyalogosforgalom a 
Dunapart felé. A Sződi utcában pedig a zöldfelület rendezésére, 
illetve ezzel összefüggő bontási és hulladékelszállítási munkálatok 
kivitelezésére nyert el támogatást a város.  Korábban jeleztem 
már, hogy megújul a Bozóky Gyula tér is, itt a délnyugati részen 
belső közlekedő felületeket alakítunk ki, növényeket telepítünk és 
utcabútorokat helyezünk ki. A tér északnyugati részén pedig új 
járda épül. Egy ehhez kapcsolódó parkolót is létrehozunk az el
nyert hetvenhétmillió forintos támogatásból, amely tartalmazza a 
közvilágítás kiépítésének és a gépjárműbehajtók megépítésének 
költségeit is.
– Többször beszélt már arról is, hogy milyen fontos beruházásnak 
tartja a Dunakeszi Diáknegyedet. Milyen hasznát láthatják majd 
ennek a gödiek?
– A gödiek egyértelműen a kedvezményezettjei és haszonélvezői is 
lesznek ennek a beruházásnak, amelyik jelenleg hazánk legna
gyobb középiskolai fejlesztése. Nemcsak a két város közelsége mi
att, de azért is, mert így a gödi diákoknak nem kell majd a főváros
ba menniük, ha tovább akarnak tanulni, hanem a közelükben is 
elérhetőek lesznek számukra a megfelelő szakirányok. Nagyon 
örülök annak, hogy Kammerer Zoltán, a lokálpatriotizmusáról és a 
Gödhöz való szoros kötődéséről is ismert olimpiai bajnok kajako
zónk is meglátta ebben a lehetőséget, és egy olyan kezdeménye
zéssel állt elő, amelyik megkönnyíti majd a gödi gyerekek számára 
a Dunakeszi Diáknegyed elérését. Egyrészt  kezdeményezte, hogy 
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kössék össze Gödöt a Diáknegyeddel egy biztonságos kerékpárút
tal, illetve, hogy teremtsenek olyan autóbuszos összeköttetést is, 
amellyel a helyi tanulók kényelmesen elérhetik majd az új intéz
ményeket. Örömmel mondhatom, hogy ebben a kezdeményezés
ben a neves sportolónk a szomszéd város vezetőségében is lelkes 
partnerre talált, ők is támogatják ezt az elképzelést.
– Ön is a támogatók közé tartozik?
–  Természetesen!  Nagyon jól halad a Dunakeszi Diáknegyed épí
tése, és minden tekintetben figyelembe fogjuk venni a gödi tanu
lók érdekeit, azon dolgozunk, hogy megteremtsük számukra a 
biztonságos feltételeket a közlekedésre, utazzanak akár tömeg
közlekedéssel vagy kerékpáron. A munkálatok előrehaladását jelzi, 
hogy nemrég bokrétaünnepet is tartottunk a még épülő intéz
ményben, hiszen egy fontos szakaszához érkezett a beruházás. 
Nekem pedig ötgyermekes édesapaként mindig az a legnagyobb 
öröm, amikor a gyermekek, a családok biztonságáért, mindennapi 
jólétük érdekében komoly eredményt tudunk elérni és felmutatni. 
Ezért is öröm számomra, hogy ilyen kiváló ütemben haladnak a 
munkálatok, hiszen hamarosan már ezerötszáz diák fog itt tanul
ni ebben a világszínvonalú épületben. Régiónk hazánk legdinami
kusabban fejlődő térségeinek egyike. Amikor pedig az emberek az 
agglomerációs településeken nyugodt közegben, a fővárosra jel
lemző káosztól mentes környezetben szeretnének letelepedni, ak
kor azzal új kihívásokat is teremtenek számunkra. Az elmúlt idő
szakban éppen ezért mindent megtettünk annak érdekében, hogy 
aki itt nálunk – Csomádon, Csömörön, Dunakeszin, Erdőkerte
sen, Fóton, Gödön vagy Veresegyházon – szeretne élni, gyermeket 
nevelni, annak minden lehetőséget megteremtsünk mindehhez. 
Ezért építettünk és építünk továbbra is bölcsődéket, óvodákat, is
kolákat, gimnáziumokat, nem is beszélve akkor még arról, hogy a 
megújuló, épp felújítás alatt álló Huzella Kertbe belátható időn be
lül visszatérhet a kutatómunka, ami azt jelenti, hogy a felsőoktatá
si intézmények bevonásával Göd hamarosan ismét egyetemi vá
rossá válhat. Az építkezések mellett pedig nem feledkeztünk meg 
a már meglévő intézményeink felújításáról, karbantartásáról, 
energetikai megújításáról, szükség esetén pedig a bővítéséről sem.
– Fontos szempont az Ön számára, hogy minden itt cseperedő kis-
gyermek helyben végezhesse iskolai tanulmányait?
– Mindenképp a legfontosabbak egyike, ezt a célt szolgálják az is
kolai, középiskolai és gimnáziumi fejlesztéseink az egész régió

ban, viszont nem szabad megfeledkeznünk a legkisebbekről sem: 
a bölcsőde és óvodaépítések a kisgyermekes szülők érdekeit is 
szolgálják, hiszen lehetővé teszik, hogy senkinek se kelljen válasz
tania magánélet, gyermeknevelés, vagyis a család és a munka kö
zött. Mindenkinek, aki családalapítás után szeretne gyorsan visz
szatérni a munkahelyére, garantálnunk kell ezt a lehetőséget, 
ebben pedig kiemelt szerepet játszanak a bölcsődék és az óvodák. 
Rendelkeznünk kell megfelelő mennyiségű férőhellyel, és az el
múlt években térségünkben már több száz új bölcsődei és óvodai 
férőhelyet teremtettünk, amit a gödiek saját maguk is láthattak, 
hiszen elég csak a Kincsem Óvoda szép új épületére gondolniuk.
– Mennyiben befolyásolja mindezeket a terveket a szomszédos or-
szágban dúló háború?
– Minden eszközzel védjük a magyar emberek biztonságát. Hogy 
csak egy példát említsek, most fizettük ki a nyugdíjprémiumot és 
a nyugdíjkiegészítést is az érintetteknek, mert mi megbecsüljük 
az idős embereket, akik egy élet munkájával dolgoztak ezért az or
szágért. A háború kitörése óta mindannyian sokkal többre értékel
jük a biztonságot, mint korábban, és ez egyaránt vonatkozik a fizi
kai és az energiabiztonságra is. Mindent megteszünk azért, hogy 
Göd lakossága, az itt élő családok továbbra is biztonságban élhes
sék a mindennapjaikat. Az elhibázott brüsszeli szankciók hatását 
egész Európa megszenvedi, az uniós országokat energiaválság 
fenyegeti és mindenhol magas az infláció. Mi ezzel szemben meg
védjük a családokat: rezsicsökkentéssel, családtámogatással, ka
matstoppal, árstoppal, nyugdíjemeléssel és nyugdíjprémiummal 
támogatjuk a körzetünkben élőket. Az élelmiszerárstoppal védett 
termékek körét nemrég az étkezési burgonyára és friss tojásra is 
kiterjesztettük.
– Ön szerint térségünk biztonságban van?
– Egyértelműen igen. Nálunk az energiaellátás biztosított, télen 
minden család tud majd fűteni. A szankciós infláció által okozott 
nehézségek ellenére térségünkben elmondhatjuk magunkról, 
hogy továbbra is töretlen a fejlődés.  A bölcsődékről, óvodákról, is
kolákról beszéltünk az imént, de épületenergetikai fejlesztéseket 
– nyílászárócseréket, szigeteléseket – hajtottunk végre körzetünk 
több településén is, és napelemeket szereltünk fel számos közin
tézményre, iskolára. Folytatjuk ezt a munkát. Az a célunk, hogy a 
gyermekeink, az itt élő családok számára a későbbiekben is adott 
legyen a biztonság és a tervezhető jövő.
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Mi számít túl 
hidegnek egy 

kutyasétáltatáshoz?
Egyre csípősebbek a hajnalok és nappal is jólesik a vastagabb öltözet, ami megvéd bennünket a hideg-

ben. De hogyan hat kutyáinkra a téli időjárás? Mennyire fáznak, és hol van az a pont, amikor már túl 
hideg van ahhoz, hogy kivigyük őket?

Bár a kutyák bizonyos időjárási körülmények között ugyanúgy 
fázhatnak, mint mi, szerencsére több lehetőség is a rendelkezé
sünkre áll, hogy megvédjük őket, amikor nulla fokra, vagy az alá 
esik a kinti hőmérséklet. Pulóverek, eső és szélálló kabátok, vala
mint a vízlepergető, bélelt télikabátok mellett hasznos eszköz
nek bizonyulhat a kutyacipő is. Hideg, száraz időben kedvencünk 
érzékeny orra is egy kis törődést igényelhet, a megfelelő bőrápo
ló krém kiválasztásához azonban érdemes tanácsot kérni az ál
latorvosunktól.

Akkor se hanyagoljuk a sétát, ha kedvencünk nem tartozik a 
hidegtűrő fajták közé, hiszen a kutyáknak szüksége van a min
dennapos testmozgásra ahhoz, hogy megőrizhesse mentális és 
fizikai jó közérzetét. Kis odafigyeléssel a négylábúak számára is 
élvezetesebbé tehetjük a téli sétákat.

A laikusok számára banális kérdésnek tűnhet, hogy fáznake 
a kutyák, hiszen egy bundás, nagy szőrű házikedvencre nézve azt 
gondolhatnánk, hogy jól érzi ő magát a hidegben is. Ennek elle
nére adott körülmények és alacsony hőmérséklet mellett a kutyá
kat is veszélyeztetheti a kihűlés (hipothermia) és a fagyás. A la

kásban, házban tartott ebek napközben védve vannak a kinti 
időjárástól, éppen ezért nehezebben alkalmazkodhatnak a hi
deghez.

Ha otthonunkban huszonöthuszonnyolc fok körüli hőmér
sékletet tartunk, kutyánk is ehhez alkalmazkodik. Ősszel na
gyobb mennyiségű szőrtől szabadulhat meg a vedlés során, a 
kinti hideggel szemben ezért kevesebb réteg tarthatja melegen. 
Így a kapun kilépve bizony kedvencünket is sokkolhatja a hideg, 
főleg, ha szél kíséri. Télen ugyanis nem ritka, hogy húszharminc 
fokkal hidegebb idő van kint, és ez a hatalmas különbség érzéke
nyen érintheti a kutyákat. 

Az, hogy mi számít hidegnek egy kutya számára, a fajtájától, 
szőrzetétől, egészségi állapotától és életkorától is függ. Általá
nosságban elmondható, hogy ha nekünk  már kellemetlen a hi
deg, akkor kedvencünk is így érezheti. A vastagabb szőrzettel 
rendelkező fajták a hűvösebb vagy kifejezetten hideg, fagyos klí
mán alakultak ki, így jobban viselik az alacsonyabb hőmérsékle
teket. Egy szibériai husky, alaszkai malamut vagy egy nagytestű 
pásztorkutya jobban tolerálja a hideget, mint a melegebb éghaj
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latról származó fajták, például az agarak vagy a kistestű, rövid
szőrű ebek.

Az idősebb kutyák kevésbé viselik jól  a hideget. A kutya élet
kora ugyanis nagyban befolyásolja azt, hogy mennyire tűri a hi
deget. A kölykök és idős kutyáknak kisebbnagyobb kihívást je
lenthet testhőmérsékletüket hozzáigazítani a környezet 
hőmérsékletéhez, hidegbenmelegben egyaránt. Sokkal rosszab
bul érinthetik őket az időjárás változásai. Előfordul, hogy már tíz 
fok körül is igénylik a védelmet nyújtó ruházatot, míg mások a 
meleget tolerálják nehezebben. Figyeljük meg kutyánk viselke
dését különböző időjárási körülmények között, és ahhoz mérten 
szabjuk meg a kint tartózkodás idejét. Ne erőltessük a tavasszal 
és ősszel megszokott, kellemes, akár több órás sétát szakadó eső
ben, jeges szélben vagy a téli mínuszokban.

Az egészségi állapot is fontos tényező. A szívproblémákkal, 
vesegondokkal vagy cukorbetegséggel, egyéb immunhiányos ál
lapottal küzdő kutyák érzékenyebbek a hidegre, különösen, ha a 
szél is feltámad. Az tehát, hogy egy kutya mikor kezd el fázni, 
több tényezőtől is függ. A hideg időjárás, havazás, havas eső, 
ónos eső, szél és egyéb extrém körülmények között kutyánk is 
meg fogja hálálni, ha védelmet nyújtunk neki. 

Testbeszéde, testtartása egyértelműen közvetíti felénk, ha a 
jószág fázik: a kutya egész testében remeg, reszket, összegör
nyed, felemeli egyikmásik mancsát a földről, toporog és már
már könyörgő tekintettel néz ránk. Szélsőséges esetekben fenn
áll a kihűlés veszélye, aminek jele lehet a bágyadtság, a letargia, 
az izommerevség, a gyengeség, a beszűkült mentális állapot, a 
zavartság, illetve előrehaladott állapotban eszméletvesztés. 
Ilyenkor a kedvencünknek azonnal állatorvosi ellátásra van 
szüksége!

A fázós kutyát öltöztessük fel melegen. A kistestű kutyák, 
kölykök, idősek és a rövidszőrű fajták, keverékek érzékenyebbek 
lehetnek a hidegre. A meleg lakásból, házból kilépve akár le is cö
vekelhetnek, ha túlzottan hidegnek érzik az időt. Érdemes rájuk 
adni egy szélálló, vízlepergető kabátot, amelynek puha thermo 
vagy polár bélése van.

Száraz, szélcsendes időben egy vastagabb pulóver is megfe
lelő, ha a fű, talaj nem vizes, saras, mert ha átázott ruhában sétál
tatjuk a kutyát, fogékonyabb lehet a megfázás okozta náthára és 
a felfázás okozta húgyhólyaggyulladásra is.

 Kecskés Zoltán

Az önkormányzat a múlt hónapban frissítette a közösségi 
együttélés szabályairól szóló rendeletét. Ennek értelmében ku
tyát társasházi épület folyosóján, erkélyén, lépcsőházában, pin
céjében vagy közös használatú udvarán csak a lakók beleegyezé
sével tarthatunk. A kutyapiszok eltakarításához kötelesek 
vagyunk magunknál zacskót tartani és szükség esetén használni 
is. Ez a közterületekre éppúgy vonatkozik, mint a lakóház közös 
használatú tereire, udvarára, és nemcsak a kutyákra, de bármely 
más házikedvencre is. Ha magánterületen elhullik egy állat, a te

tem elszállításáról a terület tulajdonosának kell gondoskodnia, a 
saját költségén. Aki ezt a rendelkezést megszegi, annak fel kell 
készülnie az ötezer és ötvenezer forint közötti helyszíni bírság
ra, azonban, amennyiben fél éven belül kétszer is szabálysérté
sen érik, ez az összeg akár hetvenezer forintra is felmehet.

A feljelentés alapján indult eljárásokban – tehát abban az 
esetben, ha nem helyszíni bírságról vagy tettenérésről van szó – 
pénzbírságot szabhatnak ki, harminc napos határidővel, ötezer 
és kétszázezer forint közötti összegben.

Néhány apróság, amire érdemes ügyelnünk

13



KULTÚRA

Potyó Imre újabb 
jelentős sikere

Több kategóriában is rangos díjakkal ismerték el a gödi Potyó Imre fotóművészi munkásságát a 
naturArt által most harmincadik alkalommal kiírt Az Év Természetfotósa pályázat díjátadó ünnep-

ségén és november 9-i kiállítás-megnyitóján a Magyar Természettudományi Múzeumban. Mint 
megírtuk, Potyó Imre tavaly a pályázat zsűrijének munkájában vett részt, az idén viszont hét felvé-

tellel van jelen a kiállítás anyagában. A fotóművész első, második és harmadik díjat is szerzett 
alkotásaival. A hihetetlenül színvonalas kiállítás január 30-ig tekinthető meg, a legjobb alkotásokból 

pedig az idén is egy album készült Az év természetfotói – Magyarország 2022 címmel.

AZ ÉV TERMÉSZETFOTÓSA PÁLYÁZATON TÖBB KATEGÓRIÁBAN IS DÍJAZTÁK 
MUNKÁIT, ÍGY ELSŐ, MÁSODIK ÉS HARMADIK HELYEZÉST IS SZERZETT

Most novemberben, Az Év Természetfotósa pályázatán Po
tyó Imre első helyezést érdemelt ki a Növények és gombák kate
góriában a Gombostű című felvételével, amelyen alig néhány 
milliméteres gombákat örökített meg, amelyek egy tuskón nőt
tek a januári tájban. Mint az alkotó megjegyezte, a parányi nyál
kagombák fotózásához a legerősebb nagyításra van szükség: 
hármas közgyűrűsor, makróobjektív, nagyítólencse és vakuk.

A gödi fotóművész második helyezést ért el a Gombasereg 
című felvételével, amely 2019 őszén készült, amikor a sok csapa
déknak köszönhetően a Börzsönyben szinte sosem látott gomba
mennyiség jelent meg, kiváló témát adva a fotográfusnak.

Az Állatok viselkedése kategóriában Potyó Imre harmadik 
helyezést ért el a Gödön készült Zöld sztrádák című felvételével, 
amelyen egy libegő szentjánosbogár látható, az alkotó ugyanis 
már évek óta kísérletezik ezeknek a rovaroknak a röptében törté
nő megörökítésével úgy, hogy a bogár is élesen látszódjon és köz
ben a zöld nyomvonala is megjelenjen a képen.

Potyó Imrének szerkesztőségünk nevében is gratulálunk a nagyszerű 
sikeréhez!

A gödi Potyó Imre – aki októberben Londonban is szép sikerrel 
szerepelt a Wildlife Photographer of the Year díjátadó rendezvé
nyén – immár csaknem tizenöt éve fotózza a gombák különböző 
fajtáit, így talán nem is kell csodálkoznunk azon, hogy az apró, a 
laikusok számára észrevétlen, rejtett látványosakat is mindig 
észreveszi, legyen szó akár az egy szép kalapról vagy egy hatal
mas, menetelő seregről. 

Zöld sztrádák – Potyó Imre harmadik díjas, Gödön készült felvétele



ÍGY ÉLTEK NAGYSZÜLEINK

Gödön nyaralt 
az aranylabdás 

labdarúgó
Bizonyára sokan tudják, hogy a Ferencváros labdarúgócsapatá
nak kiváló játékosa, Albert Flórián (1941–2011) volt az, aki egye
düli hazánkfiaként 1967ben a France Footballtól megkapta az 
Aranylabdát.

Arról azonban már jóval kevesebben tudhatnak, hogy a ki
váló válogatott középcsatár a hatvanashetvenes évek forduló
ján gyakran a felsőgödi nyaralójában pihente ki a meccsek fára
dalmait. A sporttársakkal ellentétben Flórinak nem a Balatonon, 
hanem itt a Kertvárosban, közel a Dunához volt egy kicsi, lapos 
tetős, modern nyaralója.

A nyaraló vaskerítése is stílusos volt: szögvasból labdarúgók 
és focilabdák körvonalai rajzolódtak ki rajta. Az edzések, mér

kőzések és edzőtáborozások szünetében feleségével és két 
gyermekével gyakran megfordult itt a „Császár”.

Miután 1969ben, a Dánia elleni világbajnoki selejtezőn a 
jobb lábában súlyos térdszalagsérülést szenvedett és hónapokig 
gipszben volt, ide jártak ki Pestről a látogatók, hogy véget nem 
érő kártyacsatákkal eltereljék Flóri gondolatait a traumáról.

A rehabilitáció során itt kezdett újra mozogni. A fokozatos 
terhelés során először gyaloglás, később kerékpározás és tor
na, majd futás szerepelt a Felsőgödön lábadozó sportoló 
edzéstervében.

 Volentics Gyula
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A gödi Szalai Attilának 
továbbra is fontos 

helye van a magyar 
válogatottban

November 8-án ismertette Marco Rossi szövetségi kapitány a magyar labdarúgó-válogatott kere-
tét, amelyben ismét fontos helyet kapott a gödi Szalai Attila. A keretbe visszatérő Kalmár Zsolt a 

közmédiának elmondta: sérülése után első célja az volt, hogy visszakerüljön klubcsapatába, a DAC-
ba, a második pedig az, hogy ismét tagja legyen a válogatott keretnek. „Nagyon örülök az eddig 

sérült játékosok visszatérésének, hiszen mindhárman már a válogatott alapembereinek számítanak” 
– utalt az olasz szakvezető arra, hogy Sallai Roland és Nagy Zsolt is felépült.

MARCO ROSSI SZÖVETSÉGI KAPITÁNY AZ ELŐTTÜNK ÁLLÓ IDŐSZAKBAN IS 
SZÁMÍT A FENERBAHÇE VÉDŐJÉRE

Rossi megjegyezte, hogy szerkezetváltás esetén úgynevezett ha
mis kilencessel is futballozhat a válogatott, mint tette azt a 
Wembley Stadionban az angolok ellen, amikor Sallai játszott 
ebben a szerepben.

„Mindkét meccs útmutatást fog adni a jövő tavasszal rajtoló 
Európabajnoki selejtezőkre. Ahogy a mostani ellenfeleink, úgy a 
csoportriválisaink egyike sem betonozza be magát, nem olyan, 
csupán védekezésre koncentráló csapatokra készülünk, mint 
amilyen például San Marino és Andorra” – mondta Rossi, aki 
nem zárta ki a két cserekapus, Szappanos Péter és Tóth Balázs 
szerepeltetésének lehetőségét sem.

„Szalai Ádám visszavonulása komoly feladat elé állít minket, így 
ez most tökéletes pillanat arra, hogy Németh András megmu
tassa, készen álle már a felnőtt nemzetközi futballra is. A lehe
tőség adott a számára és bízunk benne, hogy élni fog vele” – fo
galmazott Marco Rossi, amikor azt indokolta, miért hívta meg a 
keretbe Németh Andrást, a Genk fiatal támadóját, aki a napok
ban ünnepelte huszadik születésnapját. A szakvezető szerint a 
középcsatár szerepében rajta kívül Ádám Martin jöhet számí
tásba, aki viszont az utóbbi időben keveset játszik a klubjában, 
legtöbbször csak a meccsek utolsó perceiben küldik pályára, így 
egyelőre kérdéses, hogy mit és mennyit bízhatnak rá. Marco 
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A több mint húszéves, étrendkiegészítőket és speciális élelmisze
reket gyártó és forgalmazó BioTechUSAcégcsoport a The Feel
ing of Success mottójának égisze alatt folyamatosan keresi és 
támogatja azokat a sportolói sikertörténeteket, amelyek mögött 
kézzelfogható, áldozatos munka lakozik. Ezen gondolat mentén 
készített a vállalat egy háromrészes exkluzív dokumen
tumfilmsorozatot Szalai Attila magyar labdarúgó válogatott fo
cistával, amelyben egyedi módon és most először dolgozza fel a 
tehetséges sportoló sikerei mögött rejtőző életet.

A huszonnégy esztendős Szalai Attila magyar válogatott lab
darúgó, jelenleg a török Fenerbahçe együttesének tagja. Pályafu
tását Gödön kezdte, majd Vácon és a Vasas SC utánpótlás csapa
tában játszott, 2012ben pedig a Rapid Wien szerződtette egy hét 
próbajáték után, ahonnan 2017ben két évre visszatért Magyaror
szágra – a Mezőkövesdi SEnél írt alá –, majd másfél évet töltött a 
ciprusi Apollon Limassol gárdájában, ahonnan tavaly januárban 

igazolt át az isztambuli csapathoz. A fiatal sportoló gyermekként 
nem volt különösebben kiemelkedő tehetség. A mozgáskoordiná
ciója és a labdaügyessége sem volt jó, de édesapja segítségével és 
hihetetlen szorgalmával, kitartásával bebizonyította, hogy min
den lehetséges. Alázatos és fókuszált munkával folyamatosan fej
lődött, amit jól példáz, hogy amikor leigazolták Vácra, már a két 
évvel idősebb korosztályban is megállta a helyét.

A labdarúgó felnőttként diszkrét, visszafogott életet él, oly 
annyira, hogy a karrierje során most először engedett betekin
tést sportolói és magánéletébe.

A dokumentumfilm-sorozat első 
részét a QR-kódot beolvasva tekinthetik 
meg olvasóink!

Dokumentumfilm-sorozat készült Szalai Attiláról

A kerethez a Luxembourgban lejátszott mérkőzés után csat
lakozott Dzsudzsák Balázs, akiről a szövetségi kapitány el
mondta, hogy pályafutása során sokat tett le az asztalra, a ma
gyar futball sokat köszönhet neki. Rossi szerint az eddigi 
száznyolc válogatott szereplés nem a véletlen műve, és megér
demli a búcsúmeccset, amire most kínálkozott lehetőség. 
Dzsudzsák a görögök elleni, százkilencedik fellépésével Király 
Gábort maga mögött hagyva egyedüli rekorder lesz a válogatott
ságot tekintve. „Szép keretbe foglalja válogatottbeli pályafutá
sát, hogy 2007ben Görögország ellen debütált a nemzeti csa
patban, majd egy évvel később az első gólját is ellenük szerezte, 
most pedig ugyancsak a görögök ellen búcsúzik a válogatottól” 
– mondta Rossi. A nemzeti együttes Luxemburgban lépett pá
lyára, három nappal később pedig hazai pályán a görögökkel 
játszott barátságos mérkőzést.

A keretbe visszatérő Kalmár Zsolt a közmédiának elmondta: 
sérülése után első célja az volt, hogy visszakerüljön klubcsapatá
ba, a DACba, a második pedig az, hogy ismét tagja legyen a válo
gatott keretnek. „Nagyszerű érzés töltötte el a szívemet, hiszen 
tudom, mennyi munkát, akaratot és időt tettem abba, hogy elér
jem ezeket a céljaimat. Nagyon büszke vagyok, hogy ismét ott 
lehetek a válogatottban, egy nagyon jó válogatottban” – nyilat
kozta. A középpályás kiemelte: a visszatérését követően egyre 
jobb fizikai állapotban érzi magát, formája is hétről hétre javul, a 
két felkészülési mérkőzésre pedig tétmeccsként tekint.

„Mindenki meg akarja mutatni, hogy ott akar lenni és ott 
akar maradni a válogatottban” – fogalmazott Kalmár Zsolt.

Németh András kiemelte: különleges érzés volt, amikor fel
hívták a válogatottól, ami meglepetésként érte, és először el 
sem akarta hinni. „Nekem ez egy álom volt, de szerintem min

den focistának az az álma, hogy a nemzetét tudja képviselni. 
Nekem ez óriási dolog” – nyilatkozta. A támadó elmondta: az 
előző, szeptemberi kerethirdetést követően beszélt Marco Ros
sival, és a szövetségi kapitány felhívta a figyelmét arra, miben 
kellene fejlődnie ahhoz, hogy meghívja őt a keretébe. „Azt 
mondta, tudja, hogy jól támadok, nála viszont a csapategység
gel kezdődik a válogatott játéka: együtt védekezünk, együtt tá
madunk. A védekezésben kellett nekem lépéseket tennem, és 
erre próbáltam minél jobban koncentrálni a Genkben” – közöl
te Németh András.

A gödi Szalai Attilának már a szeptemberben kihirdetett ke
retben is biztos helye volt, és Marco Rossi szövetségi kapitány 
most csak megerősítette ezt. Az isztambuli Fenerbahçe védője az 
Európaligában is végigjátszotta csapata meccsét a Rennes ellen, 
amikor a török gárda háromgólos hátrányból mentett pontot. 
Így végül az Európaliga B csoportjából a Fenerbahçe és a Rennes 
is tizenegytizenegy ponttal jutott tovább.

A magyar labdarúgó-válogatott november 8-án kihirdetett kerete:

kapusok: Dibusz Dénes (Ferencváros), Szappanos Péter (Budapest Honvéd), 
Tóth Balázs (Puskás Akadémia);
védők: Bolla Bendegúz (Grasshoppers), Botka Endre (Ferencváros), Fiola Atti
la (MOL Fehérvár), Lang Ádám (Omonia Nicosia), Mocsi Attila (ZTE FC), Nagy 
Zsolt (Puskás Akadémia), Willi Orbán (RB Leipzig), Szalai Attila (Fenerbahçe);
középpályások: Baráth Péter (DVSC), Kerkez Milos (AZ Alkmaar), Kleinheis
ler László (NK Osijek), Nagy Ádám (AC Pisa), Nego Loic (MOL Fehérvár), Sty
les Callum (Millwall), Vécsei Bálint (Ferencváros);
támadók: Ádám Martin (Ulszan Hyundai), Gazdag Dániel (Philadelphia 
Union), Kalmár Zsolt (DAC), Németh András (Genk), Sallai Roland (Feiburg), 
Szoboszlai Dominik (RB Leipzig) + Dzsudzsák Balázs (Debreceni VSC) a gö
rögök elleni mérkőzésre.
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November 16tól kezdte meg a lakossági ágdarálást a gödi Településellátó Szervezet. A szolgáltatást 
a város közigazgatási határán belül szerdánként reggel 8 és délután 2 óra között lehet igénybe venni, 
előzetes bejelentés és egyeztetés alapján.

Az ágdarálási igényeket a telepulesellato@god.hu email címre várják a következő információk 
kíséretében: helyszín, telefonos elérhetőség, a darálni kívánt fa becsült mennyisége előkészített, 
összekupacolt formában, a fa fajtája, fotóval és a számlázáshoz szükséges adatok (megrendelő neve 
és címe, cég esetén a cégre vonatkozó adatokkal kiegészítve).

A TESZ kéri, hogy a darálni kívánt fát a darálás napján az utcára szálirányosan készítsék ki. A 
darálásra szánt fa nem tartalmazhat építési törmeléket, követ, drótot, gyökeret, fűzfát és boros
tyánt. A tizenkéttizenöt centiméternél nagyobb átmérőjű ágakat a gép kapacitása és a fa egyéb 
módú hasznosíthatósága miatt nem aprítják le.

A darálás költsége a darálék elszállítása nélkül: bruttó 2100 forint köbméterenként (öt köbmé
ter alatt fix bruttó 10500 forint díj fizetendő) előre átutalással.

Meghosszabbították a termálfürdő 
bérleteinek érvényességét

„Próbálunk rugalmasak lenni, és úgy tűnik, ez működik” – nyi
latkozta Tősér Tibor, a termálfürdő vezetője az eddigi tapaszta
latokról azzal kapcsolatban, hogy meghosszabbították a bérle
tek lejárati idejét. Azért döntöttek így, mert a hétfői zárvatartás 
miatt a látogatóknak heti egy nappal kevesebb alkalmuk van 
arra, hogy igénybe vegyék a szolgáltatást.

A tíz alkalomra szóló bérlet eddig az első bepecsételéstől 
számított két hónapig volt érvényes, mostantól azonban ezt há
rom hónapra hosszabbították. A reggeli bérletek felhasználha
tóságát a nyitáshoz igazítják, attól számítva két órán keresztül 
lehet kihasználni azokat.

Habár a termálfürdő látogatottsága a tapasztalatok szerint 
hétfőnként nyáron is gyengébb a többi napnál, ennek ellenére a 
hét első napján továbbra sem üres a strand: sportolók használ
ják – akárcsak kedden és csütörtökön – évek óta. Ilyenkor 
ugyanis a Gödi SE utánpótlássportolói vannak a medencékben, 
a kajakosok és a vízilabdások. Most ők edzenek ott hétfő délutá
nonként is.

Több bűncselekmény miatt is körözték 
a Gödön bujkáló férfit

Egy gödi családi házban fogtak el egy ötszörösen körözött férfit 
fővárosi rendőrök a TEK bevonásával – közölte a Budapesti 
Rendőrfőkapitányság. A negyvenkét éves férfi folyamatosan 
bujkált a hatóságok elől, Gödön bérelt egy családi házat, ott 
ütöttek rajta budapesti rendőrök a KomáromEsztergom Me
gyei Rendőrfőkapitányság munkatársaival együttműködve.

A több bűncselekmény miatt körözött férfi elfogásában 
részt vett a Terrorelhárítási Központ műveleti egysége is, mi
vel felmerült a gyanú, hogy a férfinél fegyver lehet – ismertette 
a Police.hu. A férfit a Dunakeszi Rendőrkapitányságra állítot
ták elő, majd büntetésvégrehajtási intézetbe vitték – közölte a 
rendőrség.

Megkezdődött 
városunkban 

a lakossági ágdarálás



HELYI HÍRHARANG

Jó hangulatú Dragomán-estet tartottak 
a gödi könyvtárban

Nagy érdeklődés mellett tartotta meg gödi irodalmi estjét Drago
mán György József Attiladíjas író a Városi Könyvtárban. A kö
zönségtalálkozó moderátora Gurály Sára, magyar szakon vég
zett szociológus volt. A népszerű író és műfordító családjával 
1988ban települt át Erdélyből Magyarországra. Dragomán 2022
től a Berlini Művészeti Akadémia tagja.

Mint az esten kiderül, az író is egyre gyakrabban él a közössé
gi média teremtette lehetőségekkel, annak ellenére is, hogy ko
rábban sokáig idegenkedett ettől. Habár Dragomán főleg az 
újabb műveiben teljesen megnyílt olvasói előtt és sok személyes 
elemet is megírt, mégis igyekszik elkerülni a celebséget. Az író és 
felesége, Szabó T. Anna költőnő is a kulturális teljesítményével 
kíván jelen lenni a médiában.

Dragomán György a gödi közönség előtt mesélt konyhai él
ményeiről, szakácstudományáról is, hiszen, mint mondta, a főzés 
kikapcsolja őt. Talán éppen ezért szeret kreatívan alkotni a kony
hában is, de aki olvasta a főzős könyvét, annak ezzel sem okozhat 
különösebb meglepetést.

Mint mondta, „fejben főzni egy dolog, de komolyabb dolgo
kat elkészíteni – élvezet”.

Íróként csak a szöveg fölött van hatalma – fogalmazott Dra
gomán György a rendezvényen. Hogy ezt ki fogja a kezébe venni, 
milyen hangulatban lesz, nem lehet átlátni – tette hozzá a szerző, 
akinek a Fehér király című művét harminc nyelvre fordították le.

Hamarosan nyomdába kerül az Adjuk meg a módját című 
második irodalmi szakácskönyve, amely várhatóan karácsonyra 
jelenik meg. 

Megváltozott a Polgármesteri Hivatal 
ügyfélfogadási rendje

Göd önkormányzatának képviselőtestülete döntött a Polgár
mesteri Hivatal téli nyitvatartási rendjéről. Ennek értelmében a 
péntek délelőtti ügyfélfogadás átkerült hétfő délelőttre. Csütör
tök 12 órától hétfő reggel 8ig a hivatal zárva tart.

Csütörtök délután és péntek délelőtt munkaidőben az ügyin
tézők sem személyesen, sem telefonon nem érhetőek el, azonban 
a hivatal ebben az időszakban telefonos ügyeletet tart a központi 
számon (0627530064), a beérkező emaileket pedig ilyenkor is 
fogadják az ügyintézők.

A hivatal téli ügyfélfogadási rendje november 7től visszavo
násig, de legkésőbb 2023. április 30ig érvényes.

Ügyfélfogadás:
Hétfőn: 8tól 12 óráig, 13tól 18 óráig.
Kedden: nincs.
Szerdán: 8tól 12 óráig, 13tól 16 óráig.
Csütörtökön: nincs.
Pénteken: nincs.

Tragikus baleset történt 
A Police.hu tájékoztatása szerint egy gödi férfi motorjával az 
M0ás autóút M3 autópálya felé vezető oldalának 47es kilomé
terszelvényénél haladt, amikor tisztázatlan okból nekiütközött 
a szalagkorlátnak. Az ötvenöt éves férfi a helyszínen belehalt 
sérüléseibe.
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Kos
A csillagok állása továbbra sem kedvez az 
Ön jegyének: könnyen feldühödik, ha nem 
sikerül minden elsőre, vagy ha nem megy 
minden a kívánsága szerint. Sokszor pedig 
eltúlzottan reagál a dolgokra. Próbáljon 
meg higgadtabb maradni.

Bika
Most azon múlik a tervei sikere, hogy egé-
szen finoman és érzékenyen közeledjen má-
sokhoz. Ebben az időszakban sokan inge-
rültek lehetnek az Ön környezetében, 
legyen óvatos, mert az ártatlan megjegyzé-
seit is a szívükre vehetik!

Ikrek
Ha túlságosan kemény és észszerű akar len-
ni, akkor épp a legfontosabb lényeges dol-
gokat hagyja majd végül figyelmen kívül. Ne 
feledkezzen meg az érzéseiről sem. Hallgas-
son meg másokat is, és mindig próbálja 
megérteni őket. 

Rák
Ebben az időszakban Ön semmi másra, 
csak nyugalomra és csendre vágyik, de ép-
pen ez nem adatik meg Önnek. Mindig köz-
bejön valami váratlan. Fontos tudnia, hogy 
nem a külvilág eseményei, hanem a saját 
belső nyugtalansága gyötri. 

Oroszlán
A munkahelyén és a magánéletében is egy-
re szaporodnak a nehézségek. Ha veszi a 
fáradságot és megoldást keres rájuk, akkor 
legyőzheti az akadályokat. Vegyen mély le-
vegőt, álljon meg a tükör előtt és nézzen mé-
lyen a saját szemébe, mielőtt döntene.

Szűz
Nem kellene olyan türelmetlennek lennie, 
nyugodtan várja ki, hogy tisztázódjon a 
helyzet. Amit ma veszni lát, holnap már 
meg is térülhet. Maradjon a tények talaján, 
és ha a valós helyzetéről van szó, akkor mel-
lőze a fantáziáját!

Mérleg
Nincs sok értelme fontos tárgyalásokat foly-
tatni, most úgysem találja meg a kompro-
misszumos megoldásokat. Jobb lenne, ha a 
tisztázó beszélgetéseket is máskorra halasz-
taná. Néhány napig most inkább kerülje a 
nagyobb társaságokat.

Skorpió
Egy ismeretlen személy keltette fel a figyel-
mét. A vonzalmát ma még saját maga sem 
tudja mire vélni, ezért bármi lehet a dolog-
ból. Megtörténhet, hogy ez csak egy múló 
szeszély, de egy új kapcsolat kezdetének is 
bizonyulhat.

Nyilas
Fontos, hogy ki tudja fejezni az érzelmeit. 
Legyen az akár csalódás, bosszúság, düh 
vagy öröm. A fontos munkáit halassza el, 
most csak lassan tudna haladni velük. Fon-
tos, örömteli hírekre is számíthat ezekben a 
napokban.

Bak
A félreértések jelentik még a legkisebb 
problémát, amivel ez az időszak szolgál Ön-
nek. Veszekedésre is sor kerülhet valakivel, 
aki közel áll Önhöz. Pénzügyekben inkább 
háromszor kérdezzen vissza, mielőtt egy-
szer döntene.

Vízöntő
Mostanában nagyon kiszámíthatatlan han-
gulatban van, amit a környezetében élők 
meglehetősen sérelmesnek élnek meg. 
Nem kellene minden apróságnak olyan 
nagy jelentőséget tulajdonítania, inkább la-
zuljon egy kicsit, engedje el magát.
 

Halak
Lehet, hogy teljesen igazságtalanul kap kri-
tikát, és nehezebben viszi keresztül, amit 
akar. Jobb, ha csak a rutinfeladatokkal törő-
dik, és a fontos dolgokat másnapra halaszt-
ja. Az estéi még így is romantikusnak ígér-
keznek.
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GASZTROKULTÚRA

Hozzávalók négy főre:
– 40 dkg száraz olasztészta: masnitészta, fusili vagy penne
– 60 dkg brokkoli
– 40 dkg tonhalkonzerv
– 1 nagy fej vöröshagyma
– 3 gerezd fokhagyma
– 2 teáskanál szárított kakukkfű
– só
– frissen őrölt bors
– ízlés szerint: citrom vagy citromos só
– 0,5 dl olívaolaj
– parmezán (vagy ízlés szerint más kemény sajt)

Hozzávalók:
– 20 dkg konzerv tonhalfilé
– 1 db közepes méretű érett 

avokádó
– 2 teáskanál mézes mustár
– 1 evőkanál 20%os, krémes 

tejföl
– 1 db közepes fej vöröshagyma
– 5 dkg vaj
– fél citrom leve
– só, fehér bors

Hozzávalók négy-hat főre:
– 12 dkg bébispenót
– 10 dkg szeletelt feketeerdei 

sonka
– 20 dkg mozzarella golyó
– 30 dkg koktélparadicsom
– 1 csomag retek
– só
– frissen őrölt bors
– 1 evőkanál olívaolaj

Opcionális
– kéthárom db „M”es tojás, 

10 db fürjtojás

Az öntethez
– 2 evőkanál termelői mustár
– 2 evőkanál balzsamecet
– 1 dl extra szűz olívaolaj

Elkészítés:
A brokkolit megmossuk, a szárát levágjuk, rózsákra szedjük. A 
tésztát bő, sós, lobogó vízben elkezdjük főzni és hozzáadjuk a 
brokkolit is. Miután a tészta és a brokkoli megpuhult, leszűrjük. 
A vöröshagymát és a fokhagymát megpucoljuk, apróra vágjuk.

Magas falú serpenyőben olajat melegítünk, üvegesre párol
juk rajta a hagymákat.

A tonhalat lecsöpögtetjük és enyhén megpirítjuk a hagymás 
alapon. Rászedjük a brokkolis tésztát, összekeverjük a hallal. Ka
kukkfűvel, sóval, borssal fűszerezzük. Ízlés szerint citrommal 
vagy citromos sóval is ízesíthetjük.

Parmezánnal kínáljuk.

Elkészítés:
A hagymát megpucoljuk, negyedekbe vágjuk, a tonhalat lecsepegtetjük. Az avokádót megmossuk, 
szárazra töröljük és félbevágjuk. A hagymát az aprítógépbe tesszük, elkezdjük aprítani, majd hoz
záadjuk a tonhalat és belekanalazzuk az avokádó húsát, és egy fél citrom levét belecsepegtetjük. 
Érdemes figyelmesnek lennünk, nehogy a magok is belepotyogjanak!

Az így kapott masszát összedolgozzuk és hozzáadjuk a felkockázott vajat, a mustárt, a sót és a 
borsot. A végeredmény akkor lesz jó, ha az összes alapanyag egy krémmé áll össze.

Tálalás előtt hűtőbe tesszük. Díszíthetjük citromkarikával, kínálhatunk mellé fekete olajbo
gyót, pirítós kenyeret vagy grissinit.

TIPP  A mézes mustárt két teáskanál mustárral és egy mokkáskanál mézzel pótolhatjuk. Ha nincs 
késes aprítógépünk, akkor vágjuk apróra a hagymát és botmixerrel dolgozzuk össze az alapanya
gokat. Ha botmixerünk sincs, akkor pedig villával törjük össze az avokádót és a tonhalfilét, így 
keverjük össze az alapanyagokat. Ebben az esetben várhatóan kicsit darabosabb lesz a krém.

Elkészítés
A bébispenótot megmossuk, lecsepegtetjük, várunk egy kicsit, 
amíg megszárad. Ha van salátacentrifugánk, akkor használjuk 
azt. A paradicsomot megmossuk, lecsöpögtetjük, szárazra töröl
jük, félbe vágjuk. A mozzarellát lecsöpögtetjük, félbe vágjuk. A 
retket alaposan megmossuk, lecsepegtetjük, vékony szeletekre 
vágjuk. A hozzávalókat salátástálba tesszük.

A sonkaszeleteket nagyobb darabokra vágjuk, és a vékonyan ki
olajozott serpenyőben ropogósra sütjük. A mustárt összekeverjük a 
balzsamecettel és az olívaolajjal. A salátát meglocsoljuk az öntettel, 
összeforgatjuk. Sonkachipssel díszítjük, ízlés szerint főtt vagy posí
rozott tojással, vagy fürjtojással tálaljuk. Sózzuk, borsozzuk.

TIPP  A salátát apróra vágott főtt sonkával is elkészíthetjük. Kivá
lóan alkalmas a maradék sonka, tojás hasznosítása.

Brokkolis-tonhalas tészta
Sokak kedvelt őszi, illetve ősszel is megtermő zöldségféléje a brokkoli. Egy kis csavarral 

és némi fantáziával, kreativitással ünnepi étel is készíthető belőle.

Avokádós tonhalkrém

Sonkás spenótsaláta
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Milyen a jó karácsonyi pulcsi? Csúnya és cuki!
Ezzel a címmel szervez programot a József Attila Művelődési 
Ház december 16án, amikor bárki elkészítheti a saját karácso
nyi pulcsiját. A szervezők azt írták: „Hozz magaddal egy megunt 
pulcsit, a kreativitásod és a jókedved! A többi hozzávalót mi biz
tosítjuk!”
A részvétel regisztrációhoz kötött, jelentkezni Messengerüzenet
ben, az info@godimuvhaz.hu email címen vagy a +36202545124
es telefonszámon lehet. 

Séták a Huzella Kertben

A Huzella Kert az őszitéli időszakban is a megszokott nyitvatar
tási rend mellett látogatható:
– hétfőtől csütörtökig 9 és 15 óra között;
– péntekenként 9 és 13 óra között;
– hétvégén és munkaszüneti napokon: zárva.
A Huzella Kert a felújítási munkák befejezéséig díjmentesen lá
togatható.

A régi fotó – érték!
A Gödi Digitális Fotóarchívum üzemeltetőinek felhívása

A Godifotok.hu oldal folyamatos bővítésének és gazdagítá
sának céljából keresünk olyan régi gödi fényképeket, ame
lyek bemutatják településünk múltját az 1900as évektől 
kezdődően az ezredfordulóig.

Olyan fotókkal szeretnénk bővíteni online kiadvá
nyunkat, amelyek régi gödi utcaképeket, Dunaparti pilla
natokat, régi gödi villákat és az akkori természetet ábrá
zolják.

Minden hozzánk eljuttatott és az oldal tematikájába 
passzoló, Göd szempontjából értékes fotóért – amelyek az 
oldal üzemeltetői számára újdonságnak számítanak – da
rabonként ezer forintot fizetünk, a képeket pedig szken
nelés után vissza is juttatjuk a tulajdonosnak.

Jelentkezésüket várjuk az info@godifotok.hu címen!
Köszönettel:

Németh András és Kovacsik Tamás, az oldal üzemeltetői

Az Erzsike-lak Alsógödön, a Rákóczi Ferenc utcában, 1939-ben 
(Bátorfi József gyűjteményéből, a Gödi Digitális Fotóarchívum állományából)
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Blaskovich Ernő – Kincsem, a csodakanca tenyésztőjének – egyik nagybátyja, Blaskovich Pál neves kocsihajtó volt, aki 1847-ben István főherceget másfél óra alatt 
vitte el bravúros hajtással egy olyan távon, amit addig még három óra alatt sem teljesített jó kocsis, jó lovakkal. Az eset után egy közmondás terjedt 

el Magyarországon, ezt rejtettük el mai keresztrejtvényünkben. Helyes megfejtésként ezt várjuk szerkesztőségünkbe, a tukorkep@jelenvagyok.hu e-mail címre. 
– Beküldési határidő: december15. – A helyes megfejtők között kiadónk, a „Jelen Vagyok” Tehetséggondozó Egyesület jóvoltából három, könyvvásárlási 

kedvezményre jogosító kupont sorsolunk ki! – Kérjük olvasóinkat, hogy a nyeremények kézbesítésének megkönnyítése érdekében az e-mailben adják meg 
pontos postacímüket és telefonszámukat.

Előző számunk keresztrejtvényének feladványa a városunkban az idén is megrendezett Rotary-futásra vonatkozott, annak az iskolának a nevét rejtettünk el 
ugyanis négyzetrácsunkban, amelynek tanulói tavaly megnyerték a Fuss az iskoládért 1911 métert! elnevezésű gyermekfutóversenyt. 

Helyes megfejtésként tehát a sződligeti Gárdonyi Géza iskola nevét kellett beküldeni szerkesztőségünkbe. – Sorsolásunkon könyvvásárlási kedvezményre 
jogosító kupont nyert: Bata Tünde, Kárpáti Sztella és Vukov Mária. Minden nyertesünknek ezúton is gratulálunk!

Találós kérdés
Vajon ki lehet az az ember, aki:

– nem hord karórát, mert ő mondja meg, hány óra van;
– végigjátszotta a Super Mariót, balra;
– bement az Xfaktorba és kiestek a mentorok;
– megcsinálta az összes fekvőtámaszt;
– szóra bírta a Csendesóceánt;
– már kétszer elszámolt a végtelenig;
– visszahívta a magánszámot és felvette a nem fogadott hívást;
– olyan gyorsan kelt fel, hogy még látta magát aludni;
– elkapta a vírust, de aztán elengedte;
– személyesen ismeri Columbo feleségét;
– egyszer Big Macet kért a Burger Kingben, és kapott;
– visszafelé is elmondja fejből a Pí szám pontos értékét az utolsó tizedesig.

Ha Ön Chuck Norrisra gondolt, akkor nem tévedett! Nagyot…
Isten éltesse sokáig a most nyolcvankét éves színészt!

HU-MOR-ZSÁK
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